

## Biography

Цепкова Ирина Борисовна.

В 1995 г. с отличием окончила философско-политологический факультет Казахского Национального университета им. аль-Фараби по специальности «Философия».

В 2002 г. защитила кандидатскую диссертацию по проблеме взаимоотношений политики и религии.

В 2009 г. Защитила докторскую диссертацию по проблеме толерантности (политической, религиозной, этнической).

Сейчас работает на кафедре философии, политологии и истории в должности доцента.

Круг научных интересов включает проблемы религии и политики, толерантности (политической, этнической и религиозной).

Опубликовано: более 60 статей, учебное пособие «Политика и религия» (Алматы, 2003), учебное пособие «Религии в Казахстане» в 2-х частях (Алматы, 2003).

В составе группы ученых (А.И.Артемьев, Р.А.Подопригора и И.Б.Цепкова) по инициативе Алматинской Хельсинской группы являлась разработчиком Концепции государственной политики Республики Казахстан в сфере религии и деятельности религиозных организаций.

Неоднократно участвовала в республиканских, международных конференциях и сама являлась членом оргкомитетов многих международных конференций.

Irina Borisovna Tsepkoval.

Irina Borisovna Tsepkoval in 1995 has with distinction ended philosophy-politological faculty of the Kazakh National University of al-Farabi on the speciality "Philosophy", in 2002 has protected the master's thesis on the problem of mutual relations of the policy and religion, in 2009 she has protected the thesis for the doctor's degree on the tolerance problem (political, religious, ethnic)

Now Irina Borisovna Tsepkoval works in the department of philosophy, political science and history as the senior lecturer.

Her scientific interests include problems of religion and the policy, tolerance (political, ethnic and religious).

Irina Borisovna Tsepkoval has published more than 60 articles, the manual «the Policy and religion» (Almaty, 2003), the manual «Religions in Kazakhstan» in 2 parts (Almaty, 2003).

Irina Tsepkoval as a part of group of scientists (A.I.Artemev, R.A.Podoprigora and I.B.Tsepkoval) at the initiative of Almaty Helsinki group was the developer of the Concept of the state policy of Republic Kazakhstan in sphere of religion and activity religious organizations.

She repeatedly participates in scientific republican, international conferences and Irina Tsepkoval was the member of organizing committees of many international conferences.